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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL
 Sammanträdesdatum
2024-05-21

 
Sammanträde med  Kommunstyrelsens utskott 
 
Plats och tid Kommunfullmäktigesalen kl. 13:00-14:15 
  
Beslutande 

Ledamöter Markus Kyllenbeck (M) 
Sebastian Hörlin (S) 
Annelie Hägg (C) 
Maria Österberg (S) 
Ulf Svensson (SD) 
Bo-Kenneth Knutsson (C) 
Ulf Björlingson (M) 

 
Tjänstgörande ersättare  

 
Övriga närvarande  

Ersättare Lars Persson (S)  
Jonas Lindvall (SD) 
Christer Ljung (L) 

 
Tjänstepersoner Helena Lundborg, sekreterare 

Tord du Rietz, kommundirektör, föredragande 
Simon Lennermo, biträdande ekonomichef   

 
Övriga   
 
Utses att justera Bo-Kenneth Knutsson 
 
Justeringens plats  Stadshuset 2024-05-24 kl. 12.00    Paragrafer 86-101 
och tid 
 
 
Underskrifter                     
 Sekreterare   …………………………………………… 

  Helena Lundborg 
 
 
 Ordförande   …………………………………………… 
 Markus Kyllenbeck 
 
 
 Justerande   ……………………………………………. 
 Bo-Kenneth Knutsson 
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   ANSLAG/BEVIS 
  Protokollet är justerat. Justeringen har tillkännagivits genom anslag. 
 
Organ Kommunstyrelsens utskott 
 
Sammanträdesdatum 2024-05-21 
 
Förvaringsplats  
för protokollet Stadshuset 
 
Datum då anslag  2024-05-24 Datum då anslag  2024-06-15 
publiceras  tas bort 
 
 
Underskrift …………………………………………… 
 Helena Lundborg 
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Ksu § 86 Godkännande av föredragningslistan 
 

Beslut  
Kommunstyrelsens utskott beslutar  
 
att föredragningslistan fastställs enligt föregående sida. 
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Ksu § 87 Tertialrapport per 2024-04-30 - 
Kommunledningskontoret 
Dnr KLK 2024/2 

Beslut  
Kommunstyrelsens utskott förslag till beslut 
 
Kommunstyrelsen beslutar  

att notera att kommunledningskontoret redovisar en total positiv avvikelse mot 
helårsbudget med 0,1 miljoner kronor, vilket motsvarar en avvikelse mot budget 
med 0,1 procent,  

Ärendebeskrivning  
Kommunledningskontorets driftsutfall efter april månad var 28,7 miljoner kronor, 
vilket motsvarar 30,4 procent av helårsbudgeten, jämfört med riktpunkten 33,3 
procent.  

Kommunledningskontorets helårsprognos för driften är 94,4 miljoner kronor 
vilket motsvarar en positiv avvikelse mot budget med 0,1 miljoner kronor. 

Kommunledningskontorets investeringsutfall efter april var 0,3 miljoner kronor.  

Kommunledningskontorets helårsprognos för investeringarna är 5,4 miljoner 
kronor jämfört mot budgeten som är 5,9 miljoner kronor.  

 

Kansliavdelningen 
Prognos: -8 tkr, vilket motsvarar en avvikelse mot budget med 0,1 procent. Ingen 
förändring mot föregående månads prognos.  

BUDGETUPPFÖLJNING Kommunledningskontoret
Datum: 2024-04-30 Riktpunkt 33,3%

DRIFT Budget Bokfört % Prognos Avvikelse
Kansliet 10 671 3 546 33% 10 679 -8 
Ekonomi & upphandling 11 362 2 476 22% 11 582 -220 
HR-avdelningen 14 175 4 220 30% 13 732 443
Bemanningsenheten 5 540 1 576 28% 5 540 0
Kommunikationsavd. 23 137 7 933 34% 23 279 -142 
Näringslivsavdelningen 3 751 892 24% 3 716 35
Räddningstjänsten 25 849 8 078 31% 25 849 0
TOTALT 94 485 28 721 30,4% 94 377 108

Budget Bokfört Prognos Avvikelse
INVESTERINGAR 5 900 345 5 396 504
TOTALT 5 900 345 5 396 504
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Ekonomi- och upphandlingsavdelningen 
Prognos: -220 tkr, vilket motsvarar en avvikelse mot budget med 1,9 procent. Det 
är en positiv förändring med 130 tkr jämfört med föregående månads 
helårsprognos.  

Avvikelsen beror framförallt på 

• Ekonomi- och upphandlingsavdelningens grundverksamhet 
prognostiseras med en positiv avvikelse med 420 tkr. 
Avvikelsen beror framförallt på förändrat administrativt 
arbetssätt inom upphandlingsenheten samt partiella 
tjänstledigheter.   

• Fastighets- och förvaltningsövergripande kostnader 
prognostiseras med en negativ avvikelse med cirka 640 tkr.  

 

HR-avdelningen 
Prognos: +443 tkr, vilket motsvarar en avvikelse mot budget med 3,1 procent. 
Ingen förändring jämfört mot föregående månads helårsprognos.    

Avvikelsen beror framförallt på 

• Personal- och övriga kostnader relaterat till HR-avdelningen 
prognostiseras med en positiv avvikelse med 340 tkr.  

• Fackliga kostnader för hela förvaltningen prognostiseras med 
en positiv avvikelse med 100 tkr.  

 
Rekryterings- och bemanningsenheten 
Prognos: +-0 tkr, vilket motsvarar en budget i balans. Ingen förändring jämfört 
mot föregående månads helårsprognos.  

Det har skett en prisjustering av det interna timvikariepriset från och med 2024. 
Utifrån detta beräknas utfallet vara i nivå med budget. 

 
Kommunikationsavdelningen 
Prognos: -142 tkr, vilket motsvarar en avvikelse mot budget med 0,6 procent. Det 
är en negativ förändring med 21 tkr jämfört mot föregående månads 
helårsprognos.    

Avvikelsen beror framförallt på 

• Avveckling av tryckpress hos Repro under 2024 istället för 
bibehålla under avtalsperiod 2024-2025. Leder till lite högre 
kostnader 2024 och lägre 2025 än budgeterat.  

• Dubbla personalkostnader i samband med rekrytering under en 
månad.  
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Näringslivsavdelningen 
Prognos: +35 tkr, vilket motsvarar en avvikelse mot budget med 0,9 procent. Det 
är en positiv förändring med 35 tkr jämfört mot föregående månads 
helårsprognos.   

Avvikelsen beror framförallt på högre intäkter än kostnader för utförande av 
jobb- och framtidsmässan.  

 
Räddningstjänsten 
Prognos: +-0 tkr, vilket motsvarar en budget i balans. Ingen förändring jämfört 
mot föregående månads helårsprognos.  

 
Investeringsbudget 
Kommunledningskontorets investeringsbudget för 2024 är 5900 tkr. 
Helårsprognosen är 5396 tkr. Det är en positiv förändring jämfört mot föregående 
månads helårsprognos med 500 tkr.  

Avvikelsen beror framförallt på lägre beräknade kostnader för yttre renovering av 
förvaltningshuset, däribland renovering av tak.  

Information om socialnämndens budget för externa placeringar 
och försörjningsstöd 
Inom områdena externa placeringar och försörjningsstöd har det varit negativa 
avvikelser mot budget de senaste åren. Arbetet med att sänka dessa kostnader är 
förvaltningsövergripande där flera verksamheter inom kommunen har antingen 
direkt eller indirekt möjlighet att bidra till sänkta kostnader. Det är viktigt med ett 
helhetsperspektiv kring dessa områden. För att få än mer fokus på frågorna delges 
information om externa placeringar och försörjningsstöd i respektive nämnds 
budgetuppföljning.  

I socialnämndens budget finns externa individplaceringar och försörjningsstöd. 
Den prognostiserade budgetavvikelsen för externa placeringar är -11,8 miljoner 
kronor och för försörjningsstöd -2,7 miljoner kronor. 

 

Beslutsunderlag  
Tjänsteskrivelse från Simon Lennermo, biträdande ekonomichef 
      

Utdrag:  
Kommunstyrelsen 
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Ksu § 88 Samverkansavtal och reglemente för 
Höglandets överförmyndarnämnd 
Dnr KLK 2024/99 

Beslut  
Kommunstyrelsens utskott förslag till beslut 
 
Kommunfullmäktige beslutar 

att godkänna förslag till revidering av samverkansavtal för Höglandets 
överförmyndarnämnd och Höglandets överförmyndarverksamhet, 
 
att godkänna förslag till revidering av reglemente för Höglandets 
överförmyndarnämnd, samt 
 
att godkänna förslag till revidering av delegationsordning för Höglandets 
överförmyndarnämnd. 

Ärendebeskrivning  
En revidering av samverkansavtal, reglemente och delegationsordning för 
Höglandets överförmyndarnämnd har genomförts under mars 2024 med 
anledning av Tranås kommuns förfrågan om att ingå i Höglandets 
överförmyndarverksamhet.   

Förslaget till revidering av reglemente, samverkansavtal, och delegationsordning 
avser tillägget om att ansluta Tranås kommun till överförmyndarverksamhet och 
genomförs i två steg. Från och med 1 januari 2025 överlåter Tranås kommun 
utförandet till Höglandets överförmyndarverksamhet. Tranås kommun har en 
politiskt vald överförmyndare till och med 31 december 2026 och ansvarar 
därmed för de uppgifter som enligt lag faller på överförmyndaren fram tills dess. 
Från och med 1 januari 2027 ingår Tranås kommun i den gemensamma 
överförmyndarnämnden.   

Uppstartskostnader under 2024 för att ansluta Tranås kommun till Höglandets 
överförmyndarverksamhet reglerar Vetlanda kommun med Tranås kommun och 
påverkar inte samverkanskommunernas fakturering. 

Beslutsunderlag  
Höglandets överförmyndanämnds beslut 2024-04-17 
Tjänsteskrivelse - Revidering av samverkansavtal reglemente och 
delegationsordning 
Samverkansavtal Höglandets överförmyndarnämnd och 
överförmyndarverksamhet  
Tjänsteskrivelse samverkansavtal och reglemente 240408 
Reglemente Höglandets överförmyndarnämnd 
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Delegationsordning Höglandets överförmyndarnämnd 
      

Utdrag:  
Kommunfullmäktige 
Höglandets Överförmyndarnämnd 
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Ksu § 89 Utökning av samverkan om gemensamt 
revisionskontor - Eksjö kommunrevision 
Dnr KLK 2024/54 

Beslut  
Kommunstyrelsens utskott beslutar 
 
att hänskjuta ärendet till kommunstyrelsens sammanträde 2024-06-04. 

Ärendebeskrivning  
Kommunfullmäktiges presidium har tagit del av skrivelse från kommunrevision 
om önskemål att få ansluta Vadstena kommuns kommunrevision till 
Kommunrevisionen Höglandet. Man har också tagit mot ansökan från Vadstena 
om önskemål att ansluta. Alla skrivelser finns med som beslutsunderlag. 

Presidiet är positiva till att Vadstena kommuns kommunrevision ansluter sig till 
Kommunrevisionen Höglandet. 

Yrkande 
 
Under kommunstyrelsens överläggning yrkar Sebastian Hörlin (S) att hänskjuta 
ärendet till kommunstyrelsens sammanträde 2024-06-04. 
 
Efter avslutad överläggning ställer ordförande med kommunstyrelsens utskotts 
godkännande proposition på förvaltningens förslag till beslut mot Sebastian 
Hörlins (S) ändringsyrkande. 
 
Kommunstyrelsens utskott beslutar i enlighet med yrkandet. 

Beslutsunderlag  
Tjänsteskrivelse från Tord du Rietz, kommundirektör 2024-05-17 
Utökning av samverkan om gemensamt revisionskontor, Eksjö kommunrevision 
– skrivelse, Bilaga 1 Minnesanteckning samverkansgruppens möte med Vadstena 
kommunrevision 2023-11-16 
Bilaga 2 Vadstena kommunrevisions ansökan om inträde 2023-12-07 
Bilaga 3 Begäran om komplettering till ansökan för samverkan kring gemensamt 
revisionskontor 2023-12-19, Bilaga 4 Information avseende det gemensamma 
revisionskontoret 2023-12-21, Bilaga 5 Vadstena kommuns svar - Begäran om 
komplettering till ansökan för samverkan kring gemensamt revisionskontor  2024-
01-22, Tjänsteanteckning inför beslut om utökning av samverkan 
      

Utdrag:  
Kommunrevisionen 
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Ksu § 90 Avveckling borgensåtagande Kom till 
festen 
Dnr KLK 2024/100 

Beslut  
Kommunstyrelsens utskott förslag till beslut 
 
Kommunfullmäktige beslutar 

att kommunal borgen för lån tagna av föreningen Kom till festen upphör efter  
2029-12-31  

Ärendebeskrivning  
Eksjö kommunfullmäktige har beslutat om kommunal borgen för lån vid 3 
tillfällen för föreningen Kom till festen, totalt 1 420 tkr: 

1986 §196: 320 tkr för reception och personalbyggnad 
1987 §81:   800 tkr för serveringsbyggnad 
1990 §12:   300 tkr för ett 30-årigt lån för flytt av huvudbyggnad i 
Hotellträdgården 

 
Vid besluten 1986 och 1987 sattes ingen tidsgräns för borgen men vid beslutet 
1990 begränsades borgen till ett 30-årigt lån. Enligt nuvarande finanspolicy 
beviljas  normalt endast borgen för helägda kommunala bolag. I de fall undantag 
har gjorts och föreningar beviljats kommunal borgen har dessa borgensåtagande 
begränsats i tid. Därför behöver en avveckling av borgensåtagandet till föreningen 
Kom till festen ske. 

 
2023-12-31 hade föreningen kvar lån om 1 287 tkr med kommunal borgen 
fördelade på två lån, ett om 167 tkr och ett om 1 120 tkr, båda hos Swedbank. 
Totalt sett finns endast beslutad kommunal borgen om 1 120 tkr då beslutet från 
1990 passerat 30 år och därmed inte längre gäller. 
Samtal har förts med ordförande i föreningen Kom till festen och 
överenskommelse gjorts att föreningen ska helt betala av de lån som har 
kommunal borgen under sex år, dvs tom 2029-12-31 samt att kommunal borgen 
för lån tagna av föreningen Kom till festen upphör efter 2029-12-31.  
Beslutsunderlag  
Tjänsteskrivelse från Karin Höljfors, ekonomichef 2024-04-22 
      

Utdrag:  
Kommunfullmäktige 
Ekonomi- och upphandlingsavdelningen 
Kom till Festen 
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Ksu § 91 En utvärdering av förändringar i 
sjukförsäkringens regelverk under 2021 och 2022 
(SOU 2024:26) 
Dnr KLK 2024/95 

Beslut  
Kommunstyrelsens utskotts förslag till beslut 
 
Kommunstyrelsen beslutar 

att anta yttrandet och överlämna det Socialdepartementet.  

Ärendebeskrivning  
Eksjö kommun har mottagit från Socialdepartementet en möjlighet att lämna 
synpunkter utifrån betänkande om ”En utvärdering av förändringar i 
sjukförsäkringens regelverk under 2021 och 2022 (SOU 2024:26). 
 
Eksjö kommun som arbetsgivare påverkas i stor utsträckning av hur 
sjukförsäkringen är utformad och finner det viktigt att delge synpunkter ur främst 
ett medarbetarperspektiv och ett arbetsgivarperspektiv. 

Remissvar ska ha inkommit senast den 1 juli 2024 till Socialdepartementet. 
 
Eksjö kommun instämmer delvis i betänkandet som helhet. Eksjö kommun 
instämmer helt vid vissa förslag och instämmer inte alls vid andra förslag till 
förändringar i sjukförsäkringen.  

Eksjö kommun har vid lämnande av synpunkter haft ett medarbetarperspektiv 
utifrån möjligheten att återkomma i arbete samt ur ett arbetsgivarperspektiv med 
bland annat den välfärdsutmaning som kommuner står inför i fokus.  

Utifrån välfärdsutmaningen är det viktigt att vi lyckas rehabilitera tillbaka våra 
medarbetare till sina ordinarie arbeten så snart som möjligt men också viktigt att 
få till en snabbare omställning till andra yrken då det konstaterats inte vara möjligt 
med återgång till ordinarie arbete. Det behöver finnas möjlighet för en väl 
planerad återgång i arbete vid vissa diagnoser som medicinskt sett behöver en 
längre rehabiliteringsprocess för att kunna möjliggöra återgång i ordinarie arbete. 

 

Beslutsunderlag  
Tjänsteskrivelse från Malin Claesson  HR-chef 
En utvärdering av förändringar i sjukförsäkringens regelverk under 2021 och 2022 
(SOU 2024:26) 
Remittering av betänkandet En utvärdering av förändringar i sjukförsäkringens 
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regelverk under 2021 och 2022  SOU 202426 
Yttrande från Markus Kyllenbeck  kommunstyrelsens ordförande 
      

Utdrag:  
Kommunstyrelsen 
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Ksu § 92 Belastningsregister - 
Måltidsorganisation 
Dnr KLK 2023/138 

Beslut  
Kommunstyrelsens utskott förslag till beslut 
 
Kommunstyrelsen beslutar 

att utdrag ur belastningsregistret för arbete inom skola och förskola ska uppvisas 
vid nyanställning inom hela måltidsorganisationen. 

Ärendebeskrivning  
Från 2024-06-01 tillhör kommunens måltidsorganisation 
kommunledningskontoret och verksamhetsansvarig nämnd är kommunstyrelsen. 
Eftersom måltidsorganisationen tidigare tillhört två sektorer med olika regler om 
belastningsregister föreslås att alla nyanställda inom måltidsorganisationen ska 
uppvisa belastningsregister för arbete inom skola och förskola, detta möjliggör att 
alla kan arbeta på alla kök. Belastningsregister för skola och förskola är lagstiftat 
(skollag 2010:800) för alla anställda (vid nyanställning) inom anpassad grundskola, 
anpassad gymnasieskola, förskola, förskoleklass, grundskola, specialskola, 
sameskola, fritidshem, annan pedagogisk verksamhet (till exempel öppen förskola, 
öppen fritidsverksamhet, omsorg under tid då förskola och fritidshem inte 
erbjuds), gymnasieskola och motsvarande verksamhet på entreprenad.  
 
Utdrag från detta belastningsregister visar uppgifter om du fått påföljd för: mord, 
dråp, grov misshandel, människorov, alla sexualbrott, barnpornografibrott och 
grovt rån. 

Beslutsunderlag  
Tjänsteskrivelse från Tord du Rietz kommundirektör 2024-05-07  
      

Utdrag:  
Måltidschef och enhetschefer inom måltid 
HR avdelningen 
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Ksu § 93 Besöksnäringsstrategi 2023-2027 
Dnr KLK 2024/89 

Beslut  
Kommunstyrelsens utskott förslag till beslut 
 
Kommunstyrelsen beslutar 

att anta besöksnäringsstrategi 2024–2027, samt 
 
att notera informationen om handlingsplan för besöksnäringsstrategi 2024-2027. 

Ärendebeskrivning  
På uppdrag av kommunstyrelsens presidium, utifrån efterfrågan från näringslivet, 
har näringslivschef tillsammans med styrgrupp för besöksnäringsfrågorna arbetat 
fram en besöksnäringsstrategi.  

Syfte med strategin är att tydliggöra hur Eksjö kommun ska arbeta med 
besöksnäringsfrågor tillsammans med andra aktörer för att stärka besöksnäringen. 
Strategin grundar sig i andra strategier och styrdokument, bland annat strategi för 
hållbar besöksnäring i Jönköpings län 2023–2030.  

Det övergripande målet med besöksnäringsstrategin är att Eksjö kommun ska 
skapa förutsättningar för att utveckla en hållbar besöksnäring utifrån platsens 
förutsättningar och tillgångar. Det ska ske genom dialog och samverkan med 
kommersiella och ideella aktörer, kommuner och andra offentliga aktörer, samt 
samverkansorgan.  

I strategin tydliggörs roller för att det fortsatta arbetet ska göras levande, 
dynamiskt och uppföljningsbart. Strategin kommer att kompletteras med en 
handlingsplan där aktiviteter och mätpunkter tydliggörs. 

Näringens deltagande i framtagandet av strategin har skett genom workshops 
kopplat till valda teman i strategin: natur, boende, handel, kultur och mat. De har 
också getts möjlighet att lämna återkoppling på den framtagna strategin.  

Strategin återremitterades från kommunstyrelsen den 23 april 2024. Sedan dess 
har det förtydligats att målen för besöksnäringsarbetet endast finns i strategin. 
Strategin kompletteras med en handlingsplan där aktiviteter och mätpunkter 
tydliggörs. Redovisning av måluppfyllelse till kommunstyrelsen sker en gång per år 
med start hösten 2025. Årtalen för strategin har också uppdaterats till 2024–2027. 

 

Beslutsunderlag  
Tjänsteskrivelse från Camilla Egerlid, näringslivschef, 2024-04-14 
Handlingsplan besöksnäringsstrategi 2024 2027 
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Besöksnäringsstrategi 2024-2027 
Kommunstyrelsens utskotts beslut 2024-04-23 
      

Utdrag:  
Kommunstyrelsen 
Näringslivschef 
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Ksu § 94 Överenskommelse om 
fastighetsreglering mellan Lilla Hässelås 1:1 och 
Paradis 1:10 
Dnr KLK 2024/115 

Beslut  
Kommunstyrelsens utskott förslag till beslut 
 
att kommunstyrelsen inte har något att erinra mot samhällsbyggnadsnämndens 
förslag till beslut. 
 
Samhällsbyggnadsnämnden föreslår kommunfullmäktige besluta 

att godkänna överenskommelse och ansökan om fastighetsreglering mellan Eksjö 
Paradis 1:10 och Lilla Hässelås 1:1. 

Ärendebeskrivning  
Ägaren av Paradis 1:10 och mät- och exploateringschefen har gemensamt 
förhandlat fram överenskommelse enligt bilaga om fastighetsreglering mellan 
Paradis 1:10 och kommunens fastighet Lilla Hässelås 1:1.  

Fastighetsregleringen syftar till att föra över ett skifte av Paradis 1:10 till 
kommunens fastighet Lilla Hässelås 1:1 som idag angränsar varandra. Området 
utgörs av skogsmark om cirka 4,5 hektar och ersättningen är enligt 
överenskommelsen satt till 540 000 kronor som Eksjö kommun ska betala till 
fastighetsägaren till Paradis 1:10. Finansiering sker genom 
samhällsbyggnadssektorns investeringsbudget för markförvärv. 

Området ligger utmed riksväg 40 mellan Persö och Eksjö golfklubb. Aktuellt 
område är idag inte särskilt utpekat i översiktsplan för någon specifik framtida 
markanvändning men bedöms på längre sikt vara en strategisk mark för Eksjö 
kommun att ha rådighet över. Området ligger inom influensområde för buller 
som är utpekat för försvarsmakten. Därför kan området idag inte anses lämpligt 
för permanentboende men långsiktigt kan ett flertal andra inte bullerkänsliga 
verksamheter bli aktuellt vilket dock kräver närmare utredning genom 
detaljplanering och utbyggnad av infrastruktur. 

Beslutsunderlag  
Samhällsbyggnadsutskottets beslut 2024-04-25 
Tjänsteskrivelse från mät- och exploateringschef Ingvar Lundquist, 2024-04-18 
Överenskommelse och ansökan om fastighetsreglering mellan Paradis 1:10 och 
Lilla Hässelås 1:1  
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Utdrag:  
Kommunstyrelsen 
Kommunfullmäktige 
Mät- och exploateringschefen 
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Ksu § 95 Parkeringspolicy 
Dnr KLK 2024/93 

Beslut  
Kommunstyrelsens utskott beslutar 
 
att återremittera ärendet för att dela upp dokument i policy och riktlinjer samt 
överväga komplettering kring boendeparkering i centrala Eksjö. 

Ärendebeskrivning  
En ny parkeringspolicy har arbetats fram och föreslås antas. Parkeringspolicyn 
syftar till att ge ett tydligt underlag för en fastighets behov av parkering, som 
kännedom för allmänheten och som underlag att utgå ifrån för plan- och 
bygglovsenheten vid kommande utvecklingar.  

Ärendet har initierats av samhällsbyggnadssektorn som framfört ett behov av ett 
uppdaterat underlag för parkering. I översiktsplanen framgår att 
parkeringsbehovet behöver ses över och uppdateras. 

Den 2023-11-08 beslutade samhällsbyggnadsnämnden att notera informationen. 
Den 2023-11-09 beslutade myndighetsnämnden att notera informationen. Den 
2024-04-10 beslutade samhällsbyggnadsnämnden att återremittera ärendet till 
samhällsbyggnadssektorn för komplettering av hur olika vårdformer ska regleras 
avseende parkering. 

Reglering av parkering för olika vårdboenden har behandlats och beskrivs som en 
egen målgrupp för parkering under rubriken ”Parkering för vård- och 
omsorgsboende”. Förslaget är nu att anta parkeringspolicy för Eksjö kommun. 

Vid sammanträdet med kommunstyrelsens utskott uppmärksammades att 
föreslaget dokument mer liknar en riktlinje än en policy utifrån kommunens 
riktlinjer för styrdokument. Kommunstyrelsens utskott är av uppfattningen att 
dokumentet bör delas upp i en policy (som beslutas av kommunfullmäktige) med 
tillhörande riktlinjer (som beslutas av nämnden). 

Vid sammanträdet framkom även önskemål om att samhällsbyggnadsnämnden, i 
samband med återremissen, överväger en komplettering kring boendeparkering i 
centrala Eksjö. 

Yrkande 
 
Under kommunstyrelsens utskotts överläggning yrkar Sebastian Hörlin (S) 

att återremittera ärendet för att dela upp dokument i policy och riktlinjer samt 
överväga komplettering kring boendeparkering i centrala Eksjö. 
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Efter avslutad överläggning ställer ordförande med kommunstyrelsen utskotts 
godkännande proposition på samhällsbyggnadsnämndens förslag till beslut mot 
Sebastian Hörlin (S) yrkande 
 
Kommunstyrelsen utskott beslutar i enlighet med yrkandet. 

Beslutsunderlag  
Samhällsbyggnadsnämndens beslut 2024-05-08 
Tjänsteskrivelse från planarkitekt Hanna Jonsson, 2024-04-17 Parkeringspolicy, 
2024-04-17  
Parkeringspolicy Eksjö kommun 
      

Utdrag:  
Kommunstyrelsen 
Kommunfullmäktige 
Planenheten 
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Ksu § 96 Lovskola årskurs 1-6 - medborgarförslag 
Dnr KLK 2023/280 

Beslut  
Kommunstyrelsens utskott förslag till beslut 
 
att kommunstyrelsen inte har något att erinra mot barn- och utbildningsnämndens 
förslag till beslut 

Barn- och utbildningsnämnden föreslår kommunfullmäktige besluta 

att avslå medborgarförslaget. 

Ärendebeskrivning  
Kommunfullmäktige beslutade 2023-12-19 att remittera rubricerat medborgar-
förslag till barn- och utbildningsnämnden med återredovisning till kommun-
fullmäktige senast 2024-06-18. 
 
Camilla Törnberg Kareliusson framför i medborgarförslag 2023-11-22 följande: 
Förslagsställaren är yrkesverksam inom grundskolan i en grannkommun och 
undrar varför det inte anordnas lovskola för elever årskurs 1-6. Varför ska man 
vänta till årskurs 8 eller 9 när det redan finns statistik som visar att 12 procent av 
eleverna som slutar grundskolan kommer sakna gymnasiebehörighet?  

Bland elever med NPF-diagnoser är det mer än dubbelt så många. Då Camilla 
Törnberg Kareliusson också arbetat på lovskola vet hon att några timmar om 
dagen ett par eller tre dagar tillsammans med lärare i ett mindre sammanhang, 
också kan vara ovärderligt. Inte minst för självkänslan och relationen till skolan.  

Viktig skoltid rinner idag i väg samtidigt som problem förhalas och skjuts på 
framtiden. Därför vill förslagsställaren se att Eksjö kommun gör en satsning som 
går i linje med vad som står i skolans styrdokument, nämligen att arbeta 
förebyggande och främjande.  

Utredning 
Hittills har barn- och utbildningssektorn i Eksjö kommun valt att bara anordna 
lovskola för elever i årskurs åtta och nio, vilket ingår i skolans uppdrag. Lovskola 
anordnas både efter vårterminens slut för elever i årskurs åtta och nio, och under 
läsårsloven på höst- och vårtermin. För elever i årskurs ett till sex har skolor 
ibland erbjudit lovskola under läsårsloven ett par dagar till elever där skolan 
bedömt att det skulle gynna den enskilde eleven. En stor utmaning med ordinarie 
lovskola är att kunna bemanna med legitimerade lärare.  

I den frivilliga lovskolan finns inte krav på att det ska vara legitimerade lärare som 
undervisar, vilket innebär att till exempel andra professioner skulle kunna ansvara 
för undervisningen under lovskolan. Samtidigt är de elever som kan vara aktuella 
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för lovskola ofta i behov av undervisningsskickliga legitimerade lärare. Som 
nämnts ovan, är det en utmaning att bemanna lovskolan med legitimerade lärare. 
En fördel för elever i behov av lovskola kan vara att de får vara i ett mindre 
sammanhang och arbeta mer koncentrerat med ett eller ett par arbetsområden 
och/eller strategier för inlärning.  

För att lovskolan ska kunna bidra till elevernas självkänsla och en god relation till 
skolan, krävs att de får möta lärare som de redan har en fungerande relation med. 
Det blir då en organisatorisk utmaning för kommunen att kunna erbjuda lovskola 
på alla kommunens F-6-skolor. En elevs självkänsla kan byggas upp under 
lovskolan i ett mindre sammanhang, men lovskolan skulle också kunna bidra till 
att självkänslan minskar, då en elev skulle kunna känna det som ett misslyckande 
att gå i lovskola när hens kompisar är lediga. Elever behöver också tid till 
återhämtning under läsåret. 

Från årskurs fyra och upp till årskurs nio erbjuds elever idag extra studietid en 
eller två timmar per vecka. Extra studietid är en del av utbildningen i grundskolan 
och är ett komplement till den ordinarie undervisningen. Studietiden är inte en 
stödåtgärd, och ersätter inte de stödåtgärder som en elev kan ha rätt till, 
exempelvis extra anpassningar och särskilt stöd eller stödåtgärder för nyanlända 
elever. 

Den extra studietiden är undervisning som ges i syfte att elever ska få hjälp med 
läxor och annat skolarbete, och på det sättet ges möjlighet att ta igen, befästa eller 
fördjupa sina ämneskunskaper. Studietiden kan också ge eleverna möjlighet att 
utveckla och använda olika inlärningsstrategier samt planera, genomföra och 
utveckla sitt eget lärande. 

Inför höstterminen var cirka 35 elever i årskurs fyra till sex anmälda till extra 
studietid och inför vårterminen cirka 50 elever. För årskurs sju till nio var cirka 20 
elever anmälda till höst- respektive vårterminen. Den extra studietiden är en del i 
det som förslagsställaren skriver om ett förebyggande och främjande arbete. Detta 
i större utsträckning, då det sker med kontinuitet (varje vecka) och över tid 
jämfört med lovskola under ett par dagar på de tre läsårsloven.  

Grundskolechefen undersöker om det skulle vara möjligt att med hjälp av 
statsbidrag anordna frivillig lovskola på en eller par F-6-skolor under läsåret 
2024/2025 för elever som inte har uppfyllt eller som riskerar att inte uppfylla 
betygskriterierna för betyget E i ett eller flera ämnen. Syftet med en försöksperiod 
är att se vilka möjligheter som finns för att anordna lovskola och vilka resultat det 
kan ge. Statsbidraget för lovskola har under 2024 sökts för några elever på 
kommunens högstadier, där det sedan tidigare finns en upparbetad organisation 
för lovskola. 

Beslutsunderlag  
Barn- och utbildningsnämndens beslut 2024-05-08,  
Tjänsteskrivelse från Marie Ekström, grundskolechef 2024-04-18 
Kommunfullmäktiges beslut 2023-12-19 
Medborgarförslag från Camilla Törnberg Kareliusson, 2023-11-22  
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Utdrag:  
Camilla Törnberg Kareliusson 
Kommunfullmäktige 
Grundskolechef 
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Ksu § 97 Stoppa kalavverkningar av skog - 
medborgarförslag 
Dnr KLK 2024/14 

Beslut  
Kommunstyrelsens utskott förslag till beslut 
 
att kommunstyrelsen inte har något att erinra mot samhällsbyggnadsnämndens 
förslag till beslut 
 
Samhällsbyggnadsnämnden föreslår kommunfullmäktige besluta 

att avslå medborgarförslaget. 

Ärendebeskrivning  
Kommunfullmäktige beslutade 2024-02-22 att remittera förslaget till 
samhällsbyggnadsnämnden med återredovisning till kommunfullmäktige senast 
2024-09-19. 

Förslagsställaren framför i medborgarförslaget sammanfattningsvis följande: 
Förslaget innebär att kommunfullmäktige tar ett beslut om att stoppa 
kalavverkningar av skog som ägs av Eksjö kommun eller dess kommunala bolag. 
Allt fler kommuner i Sverige har beslutat enligt ovan de senaste åren och nu 
senast under hösten 2023 av Nordmalings kommun.  

Av tjänsteskrivelse från mät- och exploateringschefen, daterad 2024-04-18, 
framgår följande: 

Nedan anges medborgarförslaget styckvis i kursiverad stil där 
samhällsbyggnadssektorn har besvarat efter respektive stycke. 

”Stora förändringar har de sista 70 åren skett vad beträffar skogsavverkning. Förr var det en 
given sak att bevara skogen som skog och därför var plockhuggning, blädning och 
kontinuitetsavverkning i princip de enda sätten/metoderna som förekom vid avverkning men de 
sista 30–40 åren har kalavverkning av stora områden granskog nästan blivit allenarådande.”  

Förr fanns inte de moderna och effektiva maskinerna. Personalkostnaderna har 
rusat i väg och gjort manuell huggning och körning med häst eller mindre 
maskiner olönsam.  

”Sedan några år ses många 1000-tals kalhyggen runt om i hela vårt land. Uttagen ur skogen 
har aldrig varit så stora som nu.” 

Det stämmer samtidigt som det skogsbruk vi bedriver gör att vi aldrig haft så stort 
virkesförråd som nu. Vi har i många år totalt sett i Sverige inte avverkat 
motsvarande tillväxten. Skogsnäringen har stor betydelse för Sverige och 
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sysselsätter totalt 120 000 personer över hela landet, vilket motsvarar drygt två 
procent av det totala antalet sysselsatta i den svenska ekonomin. 

Till skogsnäringen räknas, förutom trävaru-, massa- och pappersindustrin, även 
skogsbruket samt underleverantörer. Flest antal sysselsatta är det inom massa- och 
pappersindustrin. Verksamheten är spridd runt om i Sverige och har stor regional 
betydelse. 

Skogsråvaran är till största del inhemsk och importen av industriprodukter är 
relativt liten. Därför ger skogsnäringen ett stort bidrag till Sveriges handelsbalans. 

Skogsindustrin svarar för 9-12 procent av svensk industris totala sysselsättning, 
export, omsättning och förädlingsvärde. 

Lokalt är cirka 15 procent av alla arbeten inom Eksjö kommun inom 
skogsnäringen och står för cirka 18 procent av skatteintäkterna. (Källa 
skogsindustrierna.) 

”För att förstå omfattningen och naturpåverkan av alla de många kalhyggen som nu finns i våra 
kulturbygder här i Eksjöområdet och i hela Sverige, rekommenderas ni beslutsfattare att resa till 
vår grannkommun Aneby och närmare bestämt byn Askeryd där det längs väg 1045 har 
uppstått ett gigantiskt månlandskap, fyllt med tusentals stubbar. Förslagsställaren menar att det 
måste ha varit en chock för Askerydsborna, när de såg vad de stora skogsskördemaskinerna 
åstadkommit helt nära byn. En fruktansvärd förstörelse av naturen där tidigare generationer, 
trots skogsavverkningar, kunnat gå på väl upptrampade stigar när man på hösten gett sig ut för 
att plocka blåbär, lingon och svamp. Allt nu förstört för åtminstone de närmaste 50 åren. 
Professorn och forskaren i mykologi, Anders Dahlberg, slår bland annat fast att 95 procent av 
matsvamparna försvinner när en skog kalhuggs. Stigarna finns inte mer på grund av 
larvbandsskador, markberedning, sönderkört restavfall och snabbväxande sly.” 

I Eksjö kommuns skogar tas hänsyn till stigar och vandringsleder så människor 
ska kunna vandra fritt. Eksjö kommun är certifierade enligt två system. PEFC 
samt FSC där vi förhåller oss till uppsatta krav, både biologiska, ekonomiska och 
sociala krav ska uppfyllas. Eksjö kommun har regelbundet interna kontroller 
utfört av Södras kontrollanter men också externa kontrollanter där vi har fått 
godkänt utan anmärkningar. Eksjö kommun har i dagsläget cirka 25 procent av 
skogsarealen avsatt till naturvård. Kravet för certifieringen är 5 procent 
naturvårdsbestånd plus 5 procent anpassat skogsbruk. Vidare har vi ytterligare 
ganska stora arealer där vi tar extra stor hänsyn till rekreation. Till exempel 
Skedhult, Borgmästarängen, Högefälle, Skåneskogen, Klinten samt områdena 
närmast tätorterna med flera. 

”Vidare framför förslagsställaren att grannarna till kalhyggena har fått en fullständig 
förändring av den bygdenära vackra skogsmiljön som har blivit en sten- och stubböken. Något 
man hade sluppit om ägaren hade skött avverkningen genom kontinuitetsavverkning.”  

Kontinuitetsavverkning är ett ganska nytt begrepp i skogsbruket. Ordet används i 
diverse sammanhang och måste först definieras innan man kan diskutera 
brukningsformen. Kontinuitet är detsamma som något som pågått en längre tid. 
Vad är då en längre tid? Kan en skog som är självuppkommen eller planterad de 
sista 80 åren och skött genom röjningar, gallringar få definitionen 
kontinuitetsskog? I de allra flesta fall saknas element som död ved i större 
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omfattning, framför allt i olika nedbrytningsfaser. Detta är en av förutsättningarna 
för stor biologisk mångfald. De flesta skogarna är också förhållandevis likåldriga 
och saknar skiktning. Man kan därför inte använda brukningsform som blädning i 
de här skogarna. Man kan utveckla en blädningsskog på kanske 50 år men med 
stort risktagande. Man måste då öppna upp luckor i beståndet, eller gallra hårt. Då 
ökar risken för stormfällning, solbränna på träden som sätter ner vitaliteten samt 
ökar risken för stora insektsangrepp. 

”Förslagsställaren menar att ekonomisk girighet är förbundet med detta, men den kommer oftast 
inte från skogsägaren själv utan från de stora skogsbolagen som vid rotuppköpen kräver 
kalhyggesavverkning om de ska ställa upp med sina gigantiska skördemaskiner. På det sättet 
får de för dem billig massaved. Massaved är unga träd som vid en senare skörd skulle ge 
skogsägaren betydligt mycket mer i ekonomiskt utbyte.”  

Massaved kommer i huvudsak från gallringar där man vill lägga markens näring 
och tillväxt på något färre träd och då få grövre träd vilket precis som 
förslagsställaren skriver, ger mer pengar i fickan för skogsägaren. Både för att 
grövre virke betalar sig bättre och att avverkningskostnaden minskar per 
kubikmeter skog. Det är alltså inte ekonomisk girighet som styr uttagen av 
massaved från gallringar utan ett sätt som arbetats fram grundat på vetenskapligt 
belagda fakta och som stämmer överens med vårt certifieringssystem och 
långsiktigt hållbart skogsbruk. 

”Förslagsställaren undrar vilken skogsägare skulle vilja bo och titta ut över ett sådant kalhygge 
ovan där nya besök av jordbearbetningsmaskiner några år senare kommer att lämna 
långsträckta koldioxidläckande sår bland mark och sten och så efterföljande plantering som 
leder till ogenomträngliga enformiga monogranplantager?       

Allt fler skogsforskare är övertygade om att kontinuitetsavverkning över tid är klart bättre för 
skogsägarna, också ekonomiskt eftersom man får ut timmer från all avverkning och slipper sälja 
den mindre lönsamma massaveden och de kringboende kan fortsätta att leva nära en levande 
skog. 

Förslagsställaren framför att kalhyggen innebär att bygdegrannsämjan hotas och över tid 
riskerar att ta allvarlig skada. Vad som definitivt skadas vid kalhyggen är miljö och klimat. 
Det finns stora meningsskiljaktigheter när det gäller klimatfrågan. Man kan konstatera att den 
inte är lätt att analysera varför jag inte ger mig in på det.” 

Skogen binder koldioxid under hela den tid den växer. När ett träd eller 
skogsbestånd når en viss ålder tar koldioxidbindning och avgång ut varandra. 
Använder vi skogens produkter i hus med mera så bidrar det till långsam 
koldioxidavgång medan papper som slängs ger snabb avgång av koldioxid. Allt 
som bryts ner avger koldioxid, så även gamla träd som man låter stå kvar i skogen 
och dör. En svår del i koldioxidupptagsfrågan är hur mycket marken i sig binder. 
Troligen binder humusskiktet en ganska stor del som bryts ner snabbare på ett 
kalhygge. Cirka 8 år efter avverkning är läckaget av koldioxid inte större än vad 
som binds upp.  

I skogsvårdslagens portalparagraf framgår att skogen är en nationell tillgång och 
förnyelsebar resurs som ska skötas så att den uthålligt ger en god avkastning 
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samtidigt som den biologiska mångfalden behålls. Vid skötseln ska hänsyn tas 
även till andra allmänna intressen.  

Hyggesfritt ger oftast på sikt granskogar på grund av att ljusinsläppet inte blir 
tillräckligt vilket pionjärträd som tall och många lövträd kräver för att kunna 
etableras. På magrare, så kallade tallmarker bedrivs redan mer eller mindre 
hyggesfritt genom utglesningar så att unga tallplantor kan växa till sig.  

År 2022 uppgick avverkningen i landet som helhet till knappt 96 miljoner 
skogskubikmeter (m3sk). Tillväxten på dagens virkesproduktionsmark uppgick till 
101 miljoner m3sk 2017, enligt underlag från SLU Riksskogstaxeringen och 
SKA22. Vid sidan om de två skötselsystemen trakthyggesbruk och blädning finns 
begreppet hyggesfritt skogsbruk. Begreppet har definierats av Skogsstyrelsen: 
Hyggesfritt skogsbruk på skogsmark med produktionsmål innebär att skogen 
sköts så att marken alltid är trädbevuxen utan att det uppstår några större 
kalhuggna ytor. Skogsstyrelsens definition av hyggesfritt skogsbruk omfattar både 
metoder inom trakthyggesbruk och blädningsskogsbruk. Under 2022 omfattade 
det hyggesfria skogsbruket 720 000 hektar i Sverige, motsvarande cirka 3 procent 
av den produktiva skogsmarken i Sverige. Markberedning är ofta nödvändig för 
goda återväxtresultat.  

Den markberedda föryngringsavverkade arealen har ökat svagt från 2000-talets 
början och uppgår enligt den senaste statistiken till 89 procent. Föryngringar för 
en hög och värdefull tillväxt ges också av ståndortsanpassning av trädslagsval. 
Torra och magra tallmarker ska inte föryngras med gran. Uppföljningar visar att 
andelen ungskog på mager mark som föryngrats med tall ökat sedan 2015 från 74 
procent till 82 procent 2023. För att överhuvudtaget kunna få upp tall på 
mellangoda marker är markberedning en förutsättning då tallfrö kräver blottad 
mineraljord utan konkurrens från annan vegetation. Skulle skogsbruket över lag ta 
beslut om hyggesfritt skulle tillgången av virke på kort sikt minska med 
uppskattningsvis cirka 50 procent på grund av minskat virkesuttag. Det innebär 
att flera av våra lokala sågverk skulle få ännu större problem med råvara i en redan 
ansträngd situation. Vidare skulle uttaget av biobränsle, så kallad grot (grenar o 
toppar) minska kraftigt. Detta eftersom groten blir mindre koncentrerad per 
arealenhet vilket medför större kostnader och försämrad lönsamhet. Groten från 
skogen är en viktig del för fjärrvärmeverkens energiproduktion. 

”Skogsägarna skapar stora och många kalhyggen med allt fler försvinnande kolsänkor 
(koldioxid bindes till växande träd och till skogsmarken via fotosyntesen) och därav stora 
koldioxidförluster som, om än på marginalen, bidrar till Sveriges och världens 
klimatuppvärmning och miljöförsämring. Sverige ska vara klimatneutralt 2045 men någon 
hjälp från kalhyggen med efterföljande markberedning kommer således inte att ske utan skadan 
ökar. Det bör påpekas att våra skogar står för nästan 90 procent av den biologiska mångfalden 
som existerar uppe på land.  

Förslagsställaren framför att i Sverige ser vi numera plötsliga, snabba väderomslag mellan 
uttalad torka och våldsamma skyfall vilket utsätter jordbruket för stora skador. Världens hav 
har aldrig varit så varma som nu, medelhavsländernas landskapsbränder och hetta på sommaren 
är legio, Antarktis och Arktis isar och glaciärer minskar i högt tempo, havshöjningarna skapar 
så stora problem att ögruppen Maldiverna är på väg att försvinna, Kanadas skogar brinner i 
månader, vi följer allvarliga översvämningar i Peking och landytan på Rysslands Taiga tinar 
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upp med därav följande stora metan och koldioxidförluster. Den enda förbättringen just nu sker 
vid världens ”lunga” Amazonas, där dess kalhyggen och avskogning troligen har avstannat 
genom ny politisk ledning i Brasilien.” 

I Eksjö kommuns skogar arbetar vi för att anpassa skogsbruket till det förändrade 
klimatet. Bland annat tittar vi på om avverkade skogar kan förnyas med lövskog 
som bättre kan stå emot de stora väderfluktuationerna som kan förväntas ske. På 
Skedhult har vi de sista åren ersatt granskog med ädellövskog och det arbetet 
fortsätter. De skogarna kommer på sikt också att bli ljusa och trevliga 
rekreationsskogar.    

”Förslagsställaren framför att efter ett nyligen taget beslut verkar EU få med sig de flesta 
medlemsländerna för ett Europa med en mer levande och blandad skog i olika åldrar - men inte 
medlemslandet Sverige. Det var den svenska regeringen som fick igenom förslaget men senare 
själva säger nej - troligen på grund av ett ihärdigt lobbyarbete från de svenska skogsbolagen, 
menar förslagsställaren.  

Förslagsställaren menar att vi måste se till att Miljöpartiet i Sverige inte får ensamrätt att prata 
om klimat och miljövård i politiska församlingar och media. Förslagsställaren hoppas och tror 
att de flesta partier lokalt och deras kommunpolitiker, intresserar sig alltmer för miljöfrågorna 
och agerar positivt och att de dessutom införlivar sitt engagemang med lokalsamhällets och 
kulturlandskapets behov och tar det som en utmaning för en förbättring, i stället för ytterligare 
försämring. ”    

Samhällsbyggnadssektorns sammanfattning och slutsats 

God ekonomi är grunden för att kunna uppfylla höga ambitioner gällande 
naturvård och skötsel av tätortsnära skogar. Sett till Eksjö kommuns skogar så är 
tillväxten högre än vad som avverkas. Med det skogsbruk och den stora 
naturvårdshänsyn som bedrivs anser vi att Eksjö kommuns skogar kan vara med 
och bidra till sysselsättning och välfärd, samtidigt som Eksjö kommuns invånare 
kan finna trevliga rekreationsområden samt att skogen tillhandahåller viktiga 
ekosystemtjänster. 

Samhällsbyggnadssektorns avsikt är att Eksjö kommun ska fortsätta bedriva ett 
långsiktigt hållbart skogsbruk, både ur ett ekonomiskt, socialt och 
naturvårdsmässigt perspektiv utifrån den certifierade skogsbruksplanen som 
grund.  

Men det innebär också otvivelaktigt att det är en utmaning att balansera de olika 
syften som skogen förväntas fylla för samhället. Hög produktion av förnybara 
skogsråvaror ersätter i allt högre grad fossila råvaror och vi bygger gärna hållbara 
och klimatsmarta hus i trä som vi kan bo och verka i samtidigt som skogen bidrar 
till landsbygdens och landets ekonomi. Samtidigt som vi vill att den ska bidra till 
biologisk mångfald och andra ekosystemtjänster. 

Eksjö kommunen har och ska fortsätta ha en allt högre ambition för att skapa mer 
varierande skogsbestånd med högre biologisk mångfald samt anpassat till 
klimatförändringarna. En stor del av kommunens skogsinnehav är skötta och 
enskiktade bestånd som inte lämpar sig för ett helt hyggesfritt skogsbruk varför 
samhällsbyggnadssektorn föreslår avslag avseende medborgarförslaget om att 
stoppa kalavverkningar generellt. Därmed inte sagt att Eksjö kommun förespråkar 
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kalavverkningar. Tvärtom ska skötselmetoderna vara anpassade efter vilka 
naturvärden som finns att ta till vara på för respektive plats samt vad den fyller för 
syfte utifrån friluftsliv eller biologisk mångfald. 

 

Beslutsunderlag  
Samhällsbyggnadsnämndens beslut 2024-05-08 
Tjänsteskrivelse från skogsförvaltare Stefan Johansson och mät- och 
exploateringschef Ingvar Lundquist, 2024-04-18 
Kommunfullmäktiges beslut 2024-02-22 
Medborgarförslag från Bo Thorsander, 2024-01-11  
      

Utdrag:  
Kommunstyrelsen 
Kommunfullmäktige 
Mät- och exploateringsenheten 
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Ksu § 98 Utsmyckning av vattenspelet på Stora 
torget - medborgarförslag 
Dnr KLK 2024/40 

Beslut  
Kommunstyrelsens utskott förslag till beslut 
 
att kommunstyrelsen beslutar att man inte har något att erinra mot 
samhällsbyggnadsnämndens förslag till beslutar. 
 
Samhällsbyggnadsnämnden föreslår kommunfullmäktige besluta 

att avslå medborgarförslaget. 

Ärendebeskrivning  
Kommunfullmäktige beslutade 2024-02-22 att remittera rubricerat 
medborgarförslag till samhällsbyggnadsnämnden med återredovisning till 
kommunfullmäktige senast 2024-09-19. 

Lars-Evert Björck föreslår i rubricerat medborgarförslag att näckrosor ska 
planteras i vattenspegeln på Stora torget. Han anser även att namnet på den 
anonyme givaren ska offentliggöras. 

Av tjänsteskrivelse från samhällsbyggnadschefen, daterad 2024-03-12, framgår 
följande: Samhällsbyggnadsnämnden beslutade 2020-02-19, § 29, att genomföra 
vattenspelet. 

Samhällsbyggnadsnämnden beslutade 2023-09-06, § 135, att godkänna gåva från 
en privatperson i Eksjö kommun i form av riktat ekonomiskt stöd för byggandet 
av vattenspelet på torget i Eksjö. Gåvogivaren önskar vara anonym, varför 
namnet inte har publicerats i protokoll och beslut tidigare.  

Det är emellanåt en missuppfattning att det ska byggas en fontän med en bassäng, 
vilket är felaktigt. Vattenspelet som ska byggas kommer att ha en minimal visuell 
påverkan när det är avstängt just för att ytan även fortsättningsvis ska kunna 
användas för de många evenemang som genomförs på torget varje år. Ytan kan 
fortsättningsvis bestå av gatsten fast med infällda munstycken för vattenstrålar 
och belysning. Någon yta för plantering är därmed inte möjlig.  

Gåvogivaren har ett önskemål att vara anonym eller i alla fall inte få någon 
uppmärksamhet kopplat till gåvan eller någon uppmärksamhet kopplat till 
projektet på något sätt. Gåvogivaren har uttryckt ett önskemål om att kunna bidra 
till stadens utveckling och attraktivitet ekonomiskt. Gåvogivaren är dock väl 
medveten om att det inte är möjligt att sekretessbelägga uppgifter om 
gåvogivaren. Gåvogivarens namn är Boo Andersson. 
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Beslutsunderlag  
Samhällsbyggnadsnämndens beslut 2024-05-08 
Tjänsteskrivelse från samhällsbyggnadschef Mikael Wärnbring, 2024-03-12 
Kommunfullmäktiges beslut 2024-02-22 
Medborgarförslag från Lars-Evert Björck, 2024-02-12  
      

Utdrag:  
Kommunstyrelsen 
Kommunfullmäktige 
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Ksu § 99 Satsa på barn och ungdomar i Höreda - 
medborgarförslag 
Dnr KLK 2024/1 

Beslut  
Kommunstyrelsens utskott förslag till beslut 
 
att kommunstyrelsen inte har något att erinra mot samhällsbyggnadsnämndens 
förslag till beslut. 
 
Samhällsbyggnadsnämnden föreslår kommunfullmäktige besluta 

att anse medborgarförslaget besvarat avseende frågorna om lekplats och spolning 
av is, samt  
 
att i övrigt avslå medborgarförslaget. 

Ärendebeskrivning  
Kommunfullmäktige beslutade 2024-02-22 att remittera rubricerat 
medborgarförslag till samhällsbyggnadsnämnden med återredovisning till 
kommunfullmäktige senast 2024-09-19. 

Förslagsställaren framför i medborgarförslaget följande: En satsning på barn och 
ungdomar i Höreda borde prioriteras med tanke på att antalet barnfamiljer ökat 
här. Detta skulle ge våra barn och ungdomar möjlighet att bli mer aktiva både 
vintertid och sommartid på "hemmaplan" och minska onödigt bilkörande, 
eftersom det fortfarande saknas kollektivtrafik mellan Höreda och Eksjö. 
 
Hur det ska ske enligt förslagsställaren: Upprustning av befintlig lekplats, spola is 
på befintlig "skridskobana" under vintertid och någon typ av till exempel 
hinderbana. 

Av tjänsteskrivelse från fritidsutvecklaren, daterad 2024-04-19, framgår följande: 
I utredningen har fritidsutvecklaren varit i kontakt med förslagsställaren, rektor på 
Höreda skola samt parkavdelningen på Eksjö Energi AB. 

Medborgarförslaget pekar på tre huvudpunkter;  
1. Upprustning av befintlig lekplats  
2. Spola is på befintlig skridskobana  
3. Någon typ av hinderbana.  

Huvudrubriken i medborgarförslaget är ”En satsning på barn och ungdomar i 
Höreda borde prioriteras med tanke på att antalet barnfamiljer ökat här”. 

Av kommunens lekplatsutredning, antagen kommunstyrelsen 2021-08-31, ser man 
att antal barn i område är uppdelat enligt följande:  
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Barn 0–6 år, 10  
Barn 6–15 år, 15  
Totalt (0–15 år) 25.  

Utifrån den numerären så borde lekplatsen storleksmässigt vara tillräcklig. Detta 
är också något som konstaterats i lekplatsutredningen. 

1. Upprustning av befintlig lekplats  

Kontakt har tagits med Eksjö Energi AB då det är de som har drift och skötsel 
för lekplatsen. Arbetsledare på parkavdelningen meddelar att Höreda lekplats 
finns med i deras planering och kommer att renoveras under april – maj 2024. Här 
ska också tilläggas att rektorn på Höreda skola säger att det är helt okej att barn 
leker på skolans område efter skoltid. Detta sker också då en del barn spelar 
fotboll på skolans fotbollsplan. Rektorn hade dock ingen uppgift om det verkligen 
var någon som använde skolans lekplats efter skoltid.  

2. Spola is på befintlig skridskobana 

Kontakt har tagits med rektorn på Höreda skola för att se hur läget är med 
isspolning av deras grusplan som ligger på baksidan av skolan. Rektorn meddelar 
att det inte har spolats is på minst 4 år. När det gjordes innan var det ett 
föräldraengagemang samt även ideellt arbete från någon av personalen. Han ser 
inga problem med att ytan spolas i framtiden. Skolan har slangar och behöver bara 
involvera vaktmästaren lite grann. Det finns till och med belysning som går bra att 
använda.  

3. Någon typ av hinderbana 

Här tillfrågades förslagsställaren om denne lyssnat in om det finns några önskemål 
från barnen om hinderbana och hur den i så fall skulle se ut. Om förslagsställaren 
gjort någon liten undersökning om vilken åldersgrupp som i så fall skulle vara 
aktuell. Detta är viktigt att veta för att lägga rätt nivå på de hinder eller liknande 
som man behöver i en sådan bana, annars blir det en bana som vi vuxna anpassar 
efter vad vi tror vara lämplig. Det fanns ingen sådan uppgift eftersom det i detta 
fall var en tanke från förslagsställaren, att barnen kunde få något roligt att göra 
utöver lekplatsen.  

Slutsats 

Vad gäller punk 1 så hanterar Eksjö Energi AB detta i lekplatsplanen och 
eventuella följdfrågor bör kommuniceras direkt till Eksjö Energi AB. Gällande 
punkt 2 så har rektorn gett ett svar som är positivt och det som krävs är ett 
engagemang från föräldrar och nära anhöriga för att få till is. 
Föräldraengagemanget är viktigt här och det är så andra spontanytor för is sköts i 
kommunen. 

Punkt 3 gällande någon sorts hinderbana är en sak som får hanteras framåt.  
I nuläget är det inte aktuellt med tanke på den ekonomiska situationen i 
kommunen. Det handlar om inköp men också drift och skötsel vilket måste tas 
hänsyn till. Men frågan kan finnas med, beroende på hur framtiden ser ut. Det är 
viktigt att ta hänsyn till ekonomin och antalet barn som finns i området.  
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Slutsatsen blir att punkt 1 och 2 får anses som besvarade.  
Punkt 3 gällande hinderbana föreslås att avslås med anledning av ovan nämnt 
resonemang. 

Beslutsunderlag  
Samhällsbyggnadsnämndens beslut 2024-05-08 
Tjänsteskrivelse från fritidsutvecklare Kim Forsman, 2024-04-19 
Kommunfullmäktiges beslut 2024-02-22 
Medborgarförslag från Anne Freij 2024-01-02  
      

Utdrag:  
Kommunstyrelsen 
Kommunfullmäktige 
Fritidsutvecklare 
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Ksu § 100 Obesvarade medborgarförslag och 
motioner 2024 - Information 
 
Beslut  
Kommunstyrelsens utskott beslutar  

att notera informationen. 

Ärendebeskrivning  
En motion eller ett medborgarförslag bör, enligt Kommunallagen, beredas så att 
kommunfullmäktige kan fatta beslut inom sex månader från det att förslaget 
väckts. Fullmäktige kan vid behov, avskriva medborgarförslagen från vidare 
handläggning.  
 
Vid dagens sammanträde redovisas förteckning över obesvarade 
medborgarförslag och motioner för kommunledningskontoret.  
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Ksu § 101 Redovisning av delegationsbeslut 2024 
- Kommunledningskontoret 
Dnr KLK 2024/7 

Beslut  
Kommunstyrelsens utskott förslag till beslut 
 
Kommunstyrelsen beslutar 

att anse ärendet anmält. 

Ärendebeskrivning  
Under sammanträdet redovisas delegationsbeslut gjorda av 
kommunledningskontoret. 

Beslutsunderlag  
Underlag från kommunledningskontoret 
      

Utdrag:  
Kommunstyrelsen 
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